

## Referat Stenrevsgruppen Hou møde 17 APR 23 på HMI

Til stede: Lars, Kåre, Søren, Kasper, Keld, Mathis, Erik og gæst Palle Holsting fra Odder Kommune Byråd.

### 1. Bordet rundt.

Lars: Stenstakken ved Horsens er transporteret til Horsens Havn. 250 Kr/t hvis vi vil have nogen. Dertil er m<sup>3</sup> omregningsfaktor heller ikke i vor favør. Derfor afslået.

Kåre: Der er kommet 1,58 mill kr på vor konto. Betaler snarest regning fra ENKON efter personlig kontakt til Hou Fællesforums kasserer.

Søren: NCC (grusgrav) har solgt sten til anden side!

Kasper: Vi var til Odder Kulturforenings uddelingsmøde. Vort ønske var nok for stort.

Keld: Har fået aftale med Ole Aagaard i Fulden om sten. Teis/ÅU har travlt de næste 3 uger, derefter møde med os. Råd: Tag billeder af sandbunden. **Søren og Mathis** vil gøre det evt. 12 MAJ.

Mathis: Har været ved Jan Karnøe for monitoring af stenrev nær Alrø.

**Erik**: Tager kontakt til havnen for opbevaring af sten. Tager kontakt til ENKON for afklaring af om der er lastbiler med egen kran til afhentning af sten andre steder.

Tager kontakt til Lystbådehavnen for at vide om der er både på pladsen efter 07 MAJ.

Odder Maskinstation har afleveret flere læs sten i stenbanken og kan levere direkte til havnen senere.

**Søren** tager kontakt til vognmand Werner Frank for kørsel efter 08 MAJ.

Palle Holsting ønsker at skabe en naturpark i farvandet omfattende ramsarområdet i lighed med Naturpark Lillebælt. Skal ske i samarbejde med øvrige kommuner (Samsø, Hedensted, Horsens og Odder).

Vi kan hjælpe med formidling.

Samsø udlægger stenrev ved Ballen.

### 2. Beskrivelse af stenrev til udlægger.

**Søren** skriver skitserne rene og kontakter Vesta Fjord for enighed.

### 3. Evt. kontraktudformning.

**Søren** kontakter Vesta Fjord for samstemmende udformning.

### 4. Opdatering af donorliste.

Gennemført. Se vor dokumentindsamling. Der er pt ca 2000m<sup>3</sup>.

### 5. Filmoptagelser til formidling.

**Kasper og Simon** vil filme udlægningen af sten.

**Lars** indgår i gruppen for beskrivelse af film.

**Kåre** undersøger om vi kan bruge tildelte midler til film om projektet mhp formidling.

### 6. Næste møde.

10 MAJ kl 1000 ved Tunøfærgen for de der kan. **Erik** tjekker eksternes deltagelse.

15 MAJ kl 1930 på HMI for gruppens ordinære møde.

### 7. Evt.

03 MAJ er der foredrag på Egmont ved Morten Rosenvold om havets tilstand.

Vi bør have nogle bedre navne end 1, 2 og 3. Konkurrence via Fællesforum?

Vi bør kontakte bygherren for Færgen vedr. den platform, der har været på tale.